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ZAPISNIK 

sa 9. sjednice Odbora za  zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne 

Gore, održane 19. juna 2013.godine 

 

Sjednica je počela sa radom u 10 sati. 
 
Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao poslanik Zoran Jelić, predsjednik Odbora. 
 
U svojstvu predstavnika predlagača Predloga zakona, sjednici je prisustvovala Gorica 
Savović, pomoćnica ministra zdravlja i Goran Tuponja, podnosilac amandmana na 
Predlog zakona o zdravstvenoj zaštiti.   
 
Sjednici Odbora nijesu prisustvovali poslanici dr Radovan Asanović i Neven Gošović. 
 
 
Rad sjednice pratili su akreditovani novinari. 
 
 
Odboru za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore obratio se sa 
zahtjevom da prisustvuje sjednici Saša Mijović, izvršni direktor NVO 4 Life. 
 
 
 
 
 Za sjednicu je predložen sljedeći: 
 
 
 

DNEVNI RED: 

 

1. REALIZACIJA INFORMACIJA POVODOM TRAŽENE INFORMACIJE O 
PROBLEMIMA RADNIKA U RUDNIKU MRKOG UGLJA U BERANAMA; 

2. REALIZACIJA INFORMACIJE POVODOM POSJETE KATOLIČKOM 
DUHOVNOM CENTRU „SANCTAE CRUCIS“ SUKRUĆ; 

3. REALIZACIJA INFORMACIJE POVODOM DOBROVOLJNOG DAVANJA KRVI; 
4. REALIZACIJA INFORMACIJE POVODOM INICIJATIVE NVO 4 LIFE i  
5. RAZMATRANJE AMANDMANA (3) POSLANIKA GORANA TUPONJE I SRĐANA 

PERIĆA, PODNIJETIH NA PREDLOG ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA 
ZAKONA O ZDRAVSTVENOJ ZAŠTITI. 
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AD-1 

Predsjednik Odbora, Zoran Jelić je podsjetio prisutne da je Odbor za zdravstvo, rad i 

socijalno staranje Skupštine Crne Gore, na sjednici održanoj 17. juna 2013. godine, 

donio odluku da zatraži Informaciju od ministara finansija, ekonomije i rada i socijalnog 

staranja o položaju radnika u Rudniku mrkog uglja u Beranama. Kako traženu 

informaciju Odbor nije dobio, Odbor je odlučio da ponovo zatraži HITNU Informaciju od 

nadležnih ministarstava jer je situacija dramatična. Predsjednik Odbora je rekao da su 

ministarstava neodgovorna i da ovakav odnos nije u redu prema poslanicima u Skupštini 

Crne Gore.  

 

AD-2 

Stručna služba Odbora kontaktirala je je Duhovni centar  Sukruć u vezi posjete Odbora 

toj ustanovi. Odbor je zadužio dr Halila Dukovića, člana Odbora da ugovori datum 

posjete ovom centru. 

 
 
AD-3 
 
Predsjednik Odbora, Zoran Jelić, podsjetio je članove odbora na dogovor napravljen 
između njega, sekretara Odbora za zdravstvo, rad i socijalno staranje, odnosno 
predsjednika  Sindikata Skupštine Crne Gore na prethodnoj sjednici da se organizuje 
predavanje, odnosno tematska sjednica na temu dobrovoljnog davanja krvi koja će 
prethoditi davanju krvi. Stručna služba Odbora je kontaktirala Crveni krst Crne Gore i 
dogovorila da to bude sredinom jula mjeseca. 
 
Poslanik, Andrija Popović, član Odbora je rekao da se mora poslati poruka za 
dobrovoljno davanje krvi. Istakao je da je taj odziv u Crnoj Gori slab i mali. Rekao je da 
se trebaju uključiti poslanice i poslanici, kao i zaposleni u službi Skupštine Crne Gore. U 
opštini Kotor dobrovoljno davanje krvi se organizuje dva puta godišnje.  On će se 
odazvati pozivu. 
 
Poslanik, prim. dr Izet Bralić, član Odbora, istakao je da je davanje krvi jedan od vidova 
zdravstvene kulture u svijetu. Dobrovoljno davanje krvi kod nas je 2%, u Evropi je 4%. 
Kao poslanici i zdravstveni radnici trebaju da apeluju na dobrovoljno davanje krvi. 
Odazvaće se pozivu.  
 
Poslanica, Zorica Kovačević, članica Odbora, rekla je da je ona predsjednica Kluba 
dobrovoljnog davanja krvi u Danilovgradu i da je upoznata sa procedurom. Njen predlog 
je da se napravi dogovor sa Kliničkim centrom i Zavodom za transfuziju da se poslanici i 
zaposleni u Skupštini pred zasijedanje sjednice Skupštine odazovu davanju krvi . Slaže 
se sa idejom održavanja tematske sjednice.  
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Poslanik, dr Halil Dukiović, član Odbora je predsjednik jednog ogranka Crvenog krsta. 
Rekao je da je dva puta godišnje organizovano davanje krvi. Istakao je da je kod nas 
prosjek davanja krvi duplo niži nego u Evropi.  
 
Predsjednik Odbora, Zoran Jelić, je rekao da se dobrovoljno davanje krvi može 
organizovati u zgradi Skupštine Crne Gore. Zalihe krvi su u toku ljeta najniže i Crvenom 
krstu odgovara da se sredinom mjeseca održi.Istakao je da se ovdje radi o humanosti 
poslanika i da se tim šalje dobra poruka i da je protiv da se ova humana akcija koristi u 
političke svrhe. 
 
Poslanik, dr Zoran Srzentić, član Odbora, je rekao da se dobrovoljno davanje krvi 
zasniva na nekoliko principa, tačnije tri: dobrovoljnost, anonimnost i da je za nepoznatog 
davaoca. Ne bi želio da se ova akcija pretvori u medijsku atrakciju. Može se pretvoriti u 
svoju suprotnost. Istakao je da je uvijek davanje ako je anonimno i dobrovoljno.  
 
Na kraju je odlučeno da se održi tematska sjednica Odbora koja će predhoditi davanju 
krvi od strane poslanika i zaposlenih u službi Skupštine Crne Gore.  
 
 
AD-4 

Predsjednik Odbora, Zoran Jelić je upoznao članove Odbora sa dopisom NVO 4 Life koji 
u saradnji sa Sekretarijatom za socijalno staranje Glavnog grada i Kancelarijom za 
prevenciju narkomanije Podgorica, organizuju mjesec borbe protiv droge.  
 
Izvršni direktor NVO 4 Life, Saša Mijović je istakao da je osnovni problem skrenuti 
pažnju na ovaj problem. U Crnoj Gori se, do sada, obilježavao isključivo 26. jun, kao 
Svjetski dan borbe protiv narkomanije. Ove godine su došli na ideju da u toku juna kroz 
nekoliko zajedničkih aktivnosti skrenu pažnju na ovaj problem.  Jedna od aktivnosti NVO 
4 Life je i prikupljanje široke podrške u borbi protiv droge i to kroz participaciju svih 
aktera i na svim nivoima.  Rekao je da borba protiv zloupotrebe droga ne smije da se 
zasniva na borbi protiv zavisnika, jer su to ljudi koji su oboljeli. Akciju su podržali poznati 
crnogorski glumci i pjevači, sportisti i aktivisti civilnog sektora. RTCG je medijski 
propratila kampanju. Izrazio je zahvalnost što se Odbor za zdravstvo, rad i socijalno 
staranje uključio u ovu akciju. Zamolio je članove Odbora da urade ono što su uradili 
fudbaleri, glumci i pjevači, da podrže ovu akciju na način što će se fotografisati u cilju 
popularisanja ove aktivnosti.  
 
Poslanik, Andrija Popović, član Odbora podržava ovakvu akciju. Rekao je da je vrlo 
bitno da se ova borba protiv zloupotreba droga ne smije pretvoriti u borbu protiv 
zavisnika, jer ti ljudi koji su došli na taj nivo ne smiju biti predmet osude već im se treba 
pomoći.  
Predsjednik Odbora, Zoran Jelić, najavio je zajedničku sjednicu sa Odborom za 
prosvjetu, nauku, kulturu i sport, tematsku sjednicu koja će biti posvećena 
međunarodnom danu borbe protiv zloupotrebe droga.  
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AD-5 

Obrazloženje o amandmanima (3) koje su podnijeli poslanici Goran Tuponja i Srđan 

Perić  na PREDLOG ZAKONA O ZDRAVSTVENOJ ZAŠTITI podnijeo je poslanik Goran 

Tuponja.  

U ime predlagača Predloga zakona o zdravstvenoj zaštiti sjednici je prisustvovala 
pomoćnica ministra zdravlja, Gorica Savović. 
 
U raspravi su učestvovali: poslanici Goran Tuponja, prim. dr Izet Bralić, Andrija Popović, 

dr Halil Duković,  Zorica Kovačević  i dr Zoran Srzentić, članovi Odbora, Zoran Jelić, 

predsjednik Odbora  i Gorica Savović, pomoćnica ministra zdravlja.  

 

AMANDMANE (3) koje su podnijeli poslanici Goran Tuponja i Srđan Perić na PREDLOG 

ZAKONA O IZMJENAMA I DOPUNAMA ZAKONA O ZDRAVSTVENOJ ZAŠTITI 

predstavnik predlagača PREDLOGA ZAKONA nije prihvatio.  

Odbor za zdravstvo, rad i socijalno staranje Skupštine Crne Gore nije prihvatio 

AMANDMANE poslanika Gorana Tuponje i Srđana Perića (3 amandmana) i predlaže 

Skupštini Crne Gore da ih odbije. 

 

Za izvjestioca Odbora određena je poslanica Zorica Kovačević, članica Odbora. 

 
 
Pošto je iscrpljen dnevni red sjednica je završena u 11 sati i 15 minuta. 
 
 

 

Sekretar Odbora                                                                             Predsjednik Odbora 
Momir Joksimović                                                                                Zoran Jelić 
 

 


